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P R O T O K Ó Ł 47 

z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Planu Miejscowego Rady 
Miejskiej w Strykowie odbytego w dniu 19 listopada 2009 roku.  

 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie komisji oraz osoby zaproszone wg załączonej listy 
obecności. 
Powitał zebranych i posiedzenie prowadził Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony 
Środowiska i Planu Miejscowego Rady Miejskiej w Strykowie Pan Czesław Polit.  
 
Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Zapoznanie się z informacją Regionalnego Konserwatora Przyrody dot. aktualnego 
wykazu pomników przyrody na terenie Gminy Stryków.  

2. Sprawy różne, w tym opiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję RM.  
 
Ad.1.  
Na wstępie Pani Bożena Motylińska Zastępca Burmistrza M-G Stryków przypomniała, że 
pomnikami przyrody Komisja zajmowała się w miesiącu maju tego roku, jest wykaz 
pomników przyrody, na których ochronę ustanowił Zarząd Województwa Łódzkiego oraz 
Rada Miejska w Strykowie, na tym wykazie jest ich 82 szt.  
Przewodniczący Komisji powiedział, że problemem jest to, że pomniki przyrody, które są 
ujęte w wykazie nie ma w terenie, niektóre są w miejscach trudno dostępnych, niektóre 
stwarzają zagrożenie bezpieczeństwa.   
 
Następnie pani Danuta Zimna z Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska w Łodzi 
poinformowała, że pomniki przyrody należą do gminy, RDOŚ prowadzi rejestr i opiniuje 
uchwały związane z likwidacją lub powołaniem pomnika przyrody, jeśli chodzi o 
oznakowanie to tabliczki są do odbioru w siedzibie RDOŚ, poza tym Regionalnej Dyrekcji 
nie stać na objechanie wszystkich pomników przyrody i naniesienie ich na mapę, gmina może 
skorzystać z pomocy Biura Planowania Przestrzennego Urzędu Marszałkowskiego, które 
konstruuje Plan Wojewódzki Województwa Łódzkiego, ma ono obowiązek zidentyfikowania 
pomników przyrody, pracownicy jeżdżą w teren i starają się nanieść współrzędne pomników, 
RDOŚ może pomów zidentyfikować te pomniki. Na podstawie danych z gminy konserwator 
przyrody tworzył rejestr, jeżeli gmina wystąpiła o likwidację pomnika było to sprawdzane i 
konserwator występował do wojewody z prośbą o zniesienie ochrony na danym drzewie, 
następnie pomnik był wykreślany z rejestru. Natomiast pomniki, które powoływał wojewoda 
ochronę znosił konserwator przyrody. Jeżeli gmina chce znieść ochronę na pomnikach, 
których już nie ma, musi obfotografować te miejsca, gdzie powinien być pomnik, opisać 
przyczynę likwidacji pomnika. Rejestry nadal prowadzi RDOŚ, wydaje stosowne opinie.  
 
Przewodniczący Rady Paweł Kasica powiedział, że na likwidacje wielu pomników 
wpływają anomalie pogodowe, coraz częstsze występowanie nawałnic.  
Radny Jarosław Filipiński mówił, że od 2009 roku obowiązek spoczywa na gminie, do 2009 
roku gmina nie ponosiła obowiązku i nie miała obowiązku prowadzenia rejestru. 
 
Pani Danuta Zimna odpowiedziała, że obowiązek zawsze spoczywał na gminie, Regionalny 
Dyrektor nie miał funduszy, aby przeprowadzić inwentaryzację wszystkich drzew, to gmina 
jest właścicielem drzewa.  
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Radny Jarosław Filipiński dalej pytał, co się dzieje w sytuacji, gdy nikt nie występował o 
zniesienie ochrony, drzewa nie ma, gmina nie ma instrumentu prawnego do rejestracji.  
Pani Danuta Zimna odpowiedziała, że za drzewa na danym terenie odpowiada gmina, za 
pomniki przyrody również, wojewoda odpowiada za to, aby przygotować dokumenty o 
zniesieniu ochrony, za ochronę przyrody odpowiada organ na danym terenie, czyli burmistrz.  
Radny Jarosław Filipiński mówił, że w tym wypadku żadna gmina nie będzie 
zainteresowana, żeby ustanawiać ochronę na drzewach, bo będzie miała z tego tytułu tylko 
obowiązki.  
Pani Danuta Zimna dalej poinformowała, że jeżeli osoba prywatna chce objąć ochroną 
drzewo rada musi to przyjąć, jako pomnik. 
Radny Wojciech Cichosz powiedział, że RDOŚ jest spadkobiercą po Wojewódzkim 
Konserwatorze Przyrody, w rejestrze jest 80 szt. pomników przyrody, na których ochronę 
nałożył Wojewoda. Radny zapytał, kto będzie znosił tę ochronę. 
Pani z RDOŚ odpowiedziała, że rada gminy zniesie uchwałą, która musi być zaopiniowana i 
uzgodniona przez Regionalną Dyrekcję Ochrony Środowiska.  Następnie poinformowała o 
przeprowadzonej kontroli NIK w jednej z nadmorskich gmin, gdzie wykazano, ż pielęgnacja 
drzew był wykonana w sposób niefachowy, na bazie protokołu NIK, RDOŚ wystosowała 
zawiadomienia do gmin, aby uczulić je na te aspekty, aby nie popełniały takich samych 
błędów.   
 
Przewodniczący Komisji podziękował paniom Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska w 
Łodzi za przybycie na posiedzenie Komisji, przedstawienie informacji o pomnikach przyrody.  
 
Ad. 2.  
 
Na posiedzenie przybyli mieszkańcy Anielina Swędowskiego Pan Ołenicz i Pan Kacprzak 
Krzysztof w sprawie planu zagospodarowania przestrzennego na tym terenie.  
 
Pan Kacprzak mówił, że po rozmowie z radnym Grzegorzem Kuna zdecydował się na 
przyjście na Komisje, ponieważ Gmina nie chce go wysłuchać, chodzi o to, że dla terenów w 
Anielinie Swędowskim nie przeszedł plan zagospodarowania. Pan Kacprzak mówił, że kupił 
4 ha terenów letniskowych z możliwością zabudowy jednorodzinnej, teraz jest inaczej, a pan 
Burmistrz poinformował go, że dla tych terenów nie będzie planów miejscowych, bo to się 
Gminie nie opłaca.  
 
Pani Anna Orłamowska inspektor ds. zagospodarowania przestrzennego tut. Urzędu 
powiedziała, że udzielała informacji panu Kacprzakowi na temat ustaleń Studium, gdzie są 
tereny przeznaczone pod zabudowę letniskową z możliwością jednorodzinnej, będą 
powstawały plany miejscowe w oparciu o Studium.  
 
Pan Kacprzak mówił, że był u pani Orłamowskiej z adwokatem i pani Orłamowska mówiła, 
że tych planów nie będzie.  
 
Pani Anna Orłamowska mówiła, że Wojewoda część planów unieważnił i dla tych terenów 
będą wydawane warunki zabudowy, nie będzie planów, a działka pana Kacprzaka jest w 
obszarze, gdzie Gmina wcześniej je unieważniła. Warunki zabudowy będą wydawane tam, 
gdzie Wojewoda unieważnił plan, natomiast tam, gdzie są tereny rolne w planie, a w Studium 
tereny letniskowe będą uchwalane plany miejscowe.   
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Pan Ołenicz pytał jak długo ma czekać na odpowiedź na pismo złożone do Urzędu w 
styczniu.  
 
Pani Orłamowska poinformowała, że uwagę do projektu planu gminy złożyła pani Ołenicz 
w dniu 22 stycznia 2009 r., odczytała treść uwagi, procedura jest taka, że uwagi rozpatruje 
Burmistrz, może to zrobić łącznie z zatwierdzeniem planu, plan jest informacją publiczną 
umieszczoną na stronach internetowych i można zapoznać się z odpowiedzią na uwagę, nie 
obowiązuje tu tryb udzielania odpowiedzi na uwagi do projektu planu.  
Przewodniczący Rady Paweł Kasica powiedział, że najpierw było uchwalone Studium, na 
tej bazie jest plan zagospodarowania gminy Stryków, na większości terenach rekreacyjnych 
drogi wewnętrzne nie spełniają kryteriów drogi, drogi mają tam szerokość 3 m, a pas 
drogowy powinien mieć wg obowiązujących przepisów 12 m, nastąpiło by kolejne opóźnienie 
przyjęcia planu, jeżeli będzie możliwość pozyskania terenów pod pas drogowy będą 
przyjmowane plany.  
 
Pani Burmistrz powiedziała, że przyjmując plan nie ma takiej możliwości, aby wszyscy byli 
zadowoleni, pani Orłamowska udziela informacji zgodnie z przepisami, wtedy obowiązywało 
Studium, które jest szersze w stosunku do planu.  
Następnie pani Orłamowska poinformowała, że udzieliła ustnej odpowiedzi pani Ołenicz na 
temat rozpatrzenia jej uwagi, jeżeli ktoś posiada działkę w terenach rolnych i po podziale 
działka ta będzie miała 3 tys. m2 to będzie mógł wybudować siedlisko, ale jeżeli będzie 
posiadał wszystkich gruntów powyżej 1 ha.  
 
Następnie Komisja zapoznała się z propozycją uchwały w sprawie przyjęcia „Regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie miasta-gminy Stryków”. 
 
Pani Burmistrz poinformowała, że propozycję tą przygotował Ośrodek Badawczo-
Rozwojowy Ekologii Miast i omówi ją pan dr Stefan Opęchowski.  
 
Pan Stefan Opęchowski poinformował, że konieczność przyjęcia Regulaminu wynika z 
ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, po każdej zmianie Planu Gospodarki 
odpadami trzeba przyjąć nowy Regulamin czystości, dziś przedstawiony jest szkic tego 
regulaminu, który zawiera informację, jakie obowiązki w zakresie odpadów będą spoczywały 
na gminie.  
 
Komisja w trakcie dyskusji zaproponowała następujące zmiany: 

• Doprecyzować zapis § 3 ust. 2 pkt. 1 dot. definicji „Użytku publicznego”, 
• Usunąć w § 3 ust. 3a zapis „z zachowaniem minimum 1 m od pnia drzewa”, 
• § 3 ustęp 4 usunąć słowo „niezwłocznie” oraz dopisać na końcu ustępu słowo 

„usuwania”.  
• § 3 ust. 5 po słowie „samochodowych” dopisać słowa „z zastosowaniem detergentów” 
• Przewodniczący Rady Paweł Kasica postawił wniosek formalny o wykreślenie słowa 

„worki” z § 4, głosowanie: 2 głosy za, 3 głosy przeciw, 1 głos wstrzymujący się, 
wniosek został odrzucony, 

• § 4 ust. 4 mówi o przyjętej normie na 1 mieszkańca, pan Opęchowski powiedział, że 
w wielu regulaminach ustala się to jako normatyw, w tym przypadku są to wielkości z 
Planu Gospodarki Odpadami Gm. Stryków, są to wielkości orientacyjne, wyliczone 
jak wygląda obowiązek ilościowy składowania odpadów biodegradowalnych. Komisja 
ustaliła, że trzeba się zastanowić, w jaki sposób wywiązać się z takiego obowiązku, 
jak prowadzić zbiórkę, jak zagospodarować te odpady. 

Sformatowano: Czcionka:
Pogrubienie

Sformatowano: Czcionka:
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Pan Opęchowski przedstawił dopuszczalne poziomy składowania odpadów komunalnych 
ulegających biodegradacji dla miasta i gminy Stryków 
 
 

Odpady ulegające biodegradacji Ilość [Mg] 
2010 2013 

Łączna ilość odpadów ulegających 
biodegradacji 

1657 1671 

Miasto 480 485 

Gmina 1177 1186 

Odpady zagospodarowane we własnym 
zakresie przez mieszkańców w tym: 

896 903 

-miasto (15%) 72 73 

- gmina(70%) 824 830 

Pozostały strumień odpadów  761 768 

Dopuszczalne składowanie 713 476 
Konieczny dodatkowy recykling 48 292 

 
Radny Cichosz zauważył, że do spełnienia wymogów Planu brakuje 48 ton, zapytał co grozi 
Gminie za przekroczenie tego pułapu.  
Pan Opęchowski powiedział, że to jest naruszenie ustawy. 
 
Pan Włodzimierz Długołęcki Dyrektor ZGKIM w Strykowie powiedział, że trzeba znaleźć 
na terenie Zakładu miejsce na kompostowanie.  
Burmistrz mówił, że docelowo gmina jest na etapie budowy zakładu utylizacji, gdzie będzie 
także kompostownia, trzeba przyjąć rozwiązania bez dużego nakładu finansowego, takim 
rozwiązaniem pośrednim może być zawarcie umowy z rolnikami w kwestii kompostowania 
odpadów.  

• § 4 ust. 11 – wykreślić dwa ostatnie zdania 
• § 18 – wykreślić następujące słowa: „w szczególności gady, płazy, ptaki”, 
• § 18 pkt. 1 – zastanowić się i wskazać obszar na terenie gminy, gdzie będzie zakaz 

trzymania zwierząt gospodarskich, 
• § 19 ust. 2 w całości wykreślić.  

Przewodniczący Rady Paweł Kasica postawił wniosek formalny, aby zakończyć dyskusję 
nad propozycją regulaminu i przejść do omawiania dalej punktu sprawy różne.  
Głosowanie: 4 głosy za, 2 głosy przeciw, 0 głosów wstrzymujących się  
 
Komisja przyjęła następujące w wnioski dom realizacji:  

 
1. Komisja wnioskuje o wystąpienie do właściciela działki znajdującej się w 

miejscowości Dobra Nowiny przy drodze polnej (po prawej stronie przy DK 14w 
kierunku Łodzi) z wnioskiem o jej uprzątnięcie.  

Głosowanie: 6 głosów za, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących się, radny Grzegorz 
Kuna nieobecny podczas głosowania  

 
2. Komisja wnioskuje o posprzątanie terenu w miejscowości Zelgoszcz usytuowanego 

przy drodze gminnej nad stawem przy parkingu. (tzw. Jeziórek). 
Głosowanie: 6 głosów za, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących się, radny Grzegorz 
Kuna nieobecny podczas głosowania  
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3. Komisja wnioskuje o odtworzenie rowu przy drodze powiatowej w miejscowości Osse 

i odtworzenie przepustu na drodze prowadzącej do posesji pana Dobrzynieckiego.    
Głosowanie: 6 głosów za, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących się, radny Grzegorz 
Kuna nieobecny podczas głosowania  
 
Radny Wojciech Cichosz podziękował za postawienie wiaty w m. Koźle dla dzieci 
dowożonych do szkoły, radny poprosił także, aby takie wiaty postawić w innych 
miejscowościach, gdzie dowożone są dzieci do szkół.    
 
 
Na tym protokół zakończono. 
Protokołowała E. Tomczak   
 
 
 
 

   Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony  
                                                  Środowiska i Planu Miejscowego Miejskiej w Strykowie Rady  

 
       Czesław Polit 

 
 
 

   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


